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Działając w imieniu własnym, jako członek Zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 
w związku z dostrzeżonymi w ubiegłym tygodniu brakami formalnymi złożonych zgłoszeń 
kandydatów na ławników, zwracam się z uprzejmą prośbą o zobowiązanie prawnika, 
wchodzącego w skład zespołu, do podjęcia decyzji w sprawie dalszego losu tych zgłoszeń, z 
uwagi na posiadaną wiedzę merytoryczną w tej kwestii.

Uzasadnienie:

Zgodnie z przepisami ustawy prawo o ustroju sądów powszechnych, kandydatów na 
ławników mogą zgłaszać radom gmin prezesi właściwych sądów, stowarzyszenia, inne 
organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na podstawie przepisów prawa, z 
wyłączeniem partii politycznych, oraz co najmniej pięćdziesięciu obywateli mających czynne 
prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy dokonującej wyboru, w terminie do 
dnia 30 czerwca ostatniego roku kadencji.

Jak wynika z analizy zgłoszeń, zostały one złożone przed dniem 30 czerwca 2019 roku.

Uchwałą z dnia 8 sierpnia 2019 roku powołany został zespół opiniujący kandydatów na 
ławników, którego jestem członkiem. Karty zgłoszeń kandydatów na ławników zostały 
przedstawione zespołowi w dniu 9 września 2019 roku. Po dokonaniu analizy zgłoszeń, 
zespół stwierdził, że wszystkie 12 zgłoszeń na ławników do Sądu Rejonowego w Żyrardowie 
nie spełnia wymogów formalnych (przede wszystkim brak podpisów prezesa sądu albo innej 
osoby reprezentującej podmiot określony w art. 162 § 1 ustawy prawo o ustroju sądów 
powszechnych, uprawnionej do zgłoszenia kandydata bądź jednego z pięćdziesięciu 
obywateli zgłaszających kandydata- pkt E karty zgłoszenia kandydata na ławnika).

Mając na uwadze powyższe, jak również fakt, iż zgodnie z przepisami, po dokonaniu 
zgłoszeń, a przed wyborem, rada gminy powołuje zespół, którego celem jest zaopiniowanie
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wszystkich prawidłowo zgłoszonych kandydatów, zespół jest w stanie zaopiniować jedyne 
prawidłowe zgłoszenie kandydata do Sądu Okręgowego w Płocku. Zadanie zespołu polega 
bowiem na ocenieniu i wyrażeniu opinii o kwalifikacji kandydatów na ławników, w 
szczególności określeniu, czy spełniają przesłanki niezbędne do pełnienia tej funkcji.

Zgodnie z ustawą prawo o ustroju sądów powszechnych, zgłoszenia kandydatów, które nie 
spełniają wskazanych wymogów formalnych, pozostawia się bez dalszego biegu (art. 162 § 
10). W tym przedmiocie, bez względu na podstawy pozostawienia zgłoszenia bez biegu 
(zgłoszenie spóźnione lub niespełniające wymogów formalnych), rada gminy orzeka w 
drodze uchwały podejmowanej zwykłą większością głosów.

Podkreślenia wymaga, że Zespół otrzymał nieprawidłowe, zawierające braki formalne 
zgłoszenia w dniu 9 września 2019 roku, a zatem długo po upływie terminu na ich składanie, 
co uniemożliwiło Zespołowi weryfikację zgłoszeń pod względem formalnym i ewentualne 
wezwanie kandydatów do uzupełnienia braków formalnych zgłoszeń.

Mając na uwadze wskazane powyżej okoliczności, jako członek Zespołu czuję się 
zobowiązana do zasygnalizowania problemu, a mając na uwadze dalekosiężne konsekwencje 
zaistniałego stanu rzeczy (brak ławników w Sądzie Rejonowym w Żyrardowie) proszę o 
podjęcie działań w tej kwestii.
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